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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 12. dubna 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Miroslav Dittrich, Ivan 

Vodochodský, Michal Stehlík, členové Rady ČRo  

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo, Ivan Tesař, Ivan Vodochodský, Michal Stehlík, 

členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 29. 3. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru, veřejné 

prezentace analýz 

 

4. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, 

ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel 

komunikace a vnějších vztahů ČRo 

- Měsíční informace generálního ředitele za březen 2017 

- Zámek v Přerově nad Labem 

- Informace o DPH 

- Informace o pracovně-právním sporu 

- Různé 

 

 

5. Stížnosti a podněty posluchačů  

 

 

6.  Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky) 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 29. 3. 2017 – k zápisu s upřesněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky. 

 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru, veřejné 

prezentace analýz - H. Dohnálková informovala o zprávě dr. Sedlákové ohledně dnešní veřejné 

prezentace, která se z důvodu nemoci nezúčastní, přítomni budou její dva kolegové, kteří analýzu také 

připravovali.  Informovala také o prosbě dr. Sedlákové ohledně dnešního převzetí datových materiálů 
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k  další veřejné zakázce, H. Dohnálková navrhla dotázat se vedení rozhlasu na znění rámcové smlouvy 

výběrového řízení, aby nebyl porušen zákon o veřejných zakázkách, s čímž přítomní radní souhlasili.   

P. Šafařík připomněl dnešní schůzku hodnotící skupiny na 6. minitendr VZ na analýzy pro Radu ČRo 

v 16.30 hod, nepřítomného I. Vodochodského nahradí E. Kukuczka.  

P. Šafařík zahájil debatu ohledně témat analýz na 7.minitendr, připomněl již minule zmíněné téma 

novely zákona o národních parcích a zejména NP Šumava, kde by se analýza mohla soustředit nejen 

na celoplošné vysílání, ale i na regionální. T. Kňourek navrhl téma zdanění dluhopisů, M. Dittrich 

připomněl téma, které v minulých týdnech rezonovalo – složení totožných potravinářských výrobků v 

západní a východní Evropě, další téma - platová úroveň v ČR s porovnáním s ostatními státy EU. U 

tohoto tématu se ale přítomní shodli, že zadání by bylo velmi složité. P. Šafařík navrhl zadat rozsahem 

menší analýzu k nedávnému dění v Sýrii (chemický útok, útok USA) s důrazem na zdroje informací. 

Následně proběhla debata a radní se shodli na těchto tématech: zákon o národních parcích, zejména NP 

Šumava, složení totožných potravin ve střední a západní Evropě, nedávné útoky v Sýrii a zdanění 

dluhopisů.  

M. Dittrich navrhl věnovat se obecněji i dalším segmentům vysílání ČRo, nejen se soustředit na 

publicistiku a zpravodajství, jako příklad uvedl vysílání pro nejmladší posluchače Rádio Junior jako 

celek. P. Šafařík připomněl problematiku regionálních stanic, ohledně které se loni v létě a na podzim 

diskutovalo v souvislosti s anketou v časopise Svět rozhlasu.  

 

4) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a 

vnějších vztahů ČRo 
- Měsíční informace generálního ředitele za březen 2017 – Z. Zavoral vyzdvihl z dodaných 

informací tyto body – konání festivalu Prix Bohemia Radio, kterého se účastnili i někteří radní, přesun 

tohoto festivalu do Olomouce byl dobrým počinem, město i kraj událostí žije, měl velmi dobrý ohlas i 

v mezinárodním přesahu, uskutečnilo se setkání mediálních zástupců Visegradské čtyřky.  

Audioport z vily Tugendhat v Brně – rozhlas plánuje zajímavý projekt, propojené společné vysílání na 

téma rozdělení ČSFR, které proběhne v červnu a bude vysíláno živě. První rozhlasový podcast Zhasni 

– již byly odvysílány 4 díly, o celý počin je velký zájem, úspěšná akce Výborná v opeře. 

Dále informoval o výběru rozhlasových poplatků – na konci března bylo zasláno 1766 předžalobních 

výzev s přirážkou podnikatelským subjektům, které nereagovaly na výzvu ze září 2015 v celkové výši 

10 mil. korun, bylo odesláno i přes 5 tisíc upomínek domácnostem, které jsou dlouhodobě v prodlení 

s úhradou, nyní eviduje 16% z celkového dluhu u domácností. Nadále rozhlas pokračuje v dalších 

akvizičních akcích.  

H. Dohnálková požádala o informaci ohledně tiskové konference SOČRu k nové sezóně, která 

v přehledu nebyla, R. Zavoral oznámil termín 25. 4. 2017. 

- Zámek v Přerově nad Labem – R. Zavoral uvedl - v pondělí 10. 4. proběhla na přání předsedy PS J. 

Hamáčka, který projevil zájem o prohlídku objektu, návštěva zámku, které se zúčastnil GŘ, 

místostarosta STČ kraje i novináři, a shodli se s předsedou PS, že rozhlas musí postupovat s péčí 

řádného hospodáře, J. Hamáček uznal argumenty o prodeji. Řekl, že o objekt by měl projevit zájem 

Středočeský kraj, slíbil promluvit s hejtmankou STČ kraje. Vedení rozhlasu počká, až předseda PS 

osloví hejtmanku a zatím prodej pozdrží. Pokud dojde ke změně postoje kraje, byl by přímý prodej 

STČ kraji možný, ale ne za symbolickou cenu, jak dříve z kraje také zaznělo. Kodex ČRo jasně hovoří, 

jak zacházet se zbytným majetkem, rozhlas má za povinnost objekt prodat za tržní hodnotu, výjimkou 

by bylo darování na humanitární a charitativní účely. GŘ si nechal vypracovat právní rozbor k prodeji 

zámku, i Rada ČRo má stejnou zodpovědnost k prodeji, který schvaluje.  

P. Šafařík se dotázal, zda radní mohou dostat tento rozbor či jeho část, vztahující se k Radě ČRo, což 

GŘ přislíbil. T. Kňourek se dotázal, jak dlouho vedení rozhlasu hodlá čekat na reakci hejtmanky, R. 

Zavoral odpověděl, že vzhledem k tomu, že ji dvakrát oslovil a osobně s ním nejednala, počká vedení 

rozhlasu jeden měsíc.   

- Informace o DPH – R. Zavoral informoval o současné situaci ve sporu ČRo o DPH a novelizaci 

zákona. 

- Informace o pracovně-právním sporu – R. Zavoral informoval o právě skončeném pracovně 
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právním sporu, ze kterého budou plynout pro ČRo náklady a o kterém bude informovat na veřejné 

schůzi Rady, jeden spor ještě rozhlas čeká, oba tyto spory pocházejí z roku 2015. 

- Různé - H. Dohnálková se dotázala, zda bude generální ředitel informovat o stavu prodeje zámku 

v Přerově nad Labem na veřejné schůzi, R. Zavoral odpověděl, že ano a požádal předsedkyni rady, zda 

by mohl být na veřejné schůzi pravidelně zařazován bod informace generálního ředitele, s čímž H. 

Dohnálková souhlasila. 

R. Zavoral informoval o personálních změnách v ČRo – na vlastní žádost odchází ředitel Nových 

Médií Alexandr Pícha, od 1. 5. 2017 bude funkcí pověřen Jiří Malina.  

Od 1. 5. 2017 bude ustavena etická komise, která bude mít 5 členů a agendu bude řídit ombudsman 

ČRo. Jména členů etické komise budou oznámena na nejbližší veřejné schůzi, kde by GŘ rád ještě 

informoval o novém zpravodajském webu ČRo v čele s R. Kedroněm a o plánech přeměny stanice 

Vltava. 

Dále informoval o snaze vyhlásit nový tendr na výsledky poslechovosti Radioprojekt, kde by byla 

zařazena nová metodogologie měření. Stále se ale setkává s nevolí ze stran některých soukromých 

vysílatelů.  

P. Šafařík požádal vedení rozhlasu, zda by radní mohli dostat statut etické komise, R. Zavoral 

odpověděl, že nemá povinnost statut zveřejňovat, nicméně že zatím text není hotový a bude zveřejněn 

na intranetu ČRo, kam mají radní přístup.  

H. Dohnálková poděkovala za informace ohledně finančního čerpání k veřejné zakázce na analýzy pro 

Radu ČRo a požádala o informace ohledně možnosti předání materiálů týmu R. Sedlákové k 6. 

minitendru zakázky na analýzy. 

R. Zavoral informoval o zrušené schůzce se senátory, která byla plánována na 18. 4. od 11.00 hod, H. 

Dohnálková požádala GŘ, zda by tajemnice Senátu mohla s přáním schůzky senátorů s Radou ČRo 

oslovit přímo tajemnici Rady.  

5) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek informoval radní o došlých stížnostech. 

 

6) Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky) – H. Dohnálková připomněla email, kterým 

informovala radní o úpravě veřejné zakázky na právní poradenství pro Radu, připomínky zaslala ke 

konzultaci i právníkům z DK Rady, jejich vyjádření zatím nepřišlo. Navrhla radním zakázku vyhlásit 

samostatně, bez další právní zakázky ČRo. P. Šafařík navrhl, aby se mohl zakázky účastnit i 

jednočlenný uchazeč a aby byly připomínky k úpravě zakázky zasílány rovněž předsedovi DK F. 

Hejlovi, který je také právník.   

Závěrem H. Dohnálková zopakovala termíny nejbližších akcí: 

19.4.:10.30 hod jednání DK, 15.00 veřejná prezentace analýzy a expertízy společnosti MediaTenor 

26.4.: 10.00 hod jednání předsednictva Rady ČRo, 14.00 veřejná schůze Rady, 16.30 veřejná 

prezentace dvou analýz společnosti Focus 

2. 5. 12.00 volební výbor PS – prezentace Výroční zprávy o činnosti ČRo za rok 2016 

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

duben     26. 4.  10.00 jed. předsednictva + 14.00 veřejná schůze + 16.30 Atrium - prezentace analýz    

 

květen   17. 5.  13.00 jednání předsednictva     

              31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

červen   14. 6.  13.00 jednání předsednictva     

              28. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

červenec 12. 7.  13.00 jednání předsednictva     

26. 7   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 
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srpen  16. 8.  13.00 jednání předsednictva     

30. 8.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


